Overseas Compatriot Draft-age Men

Check it Out!

New Procedures for Taiwan Entry / Exit



Who Is Covered?

- Men aged 19-36
 (from January 1 of the year they turn 19 until
 December 31 of the year they turn 36)
- Currently have or previously had household registration in the ROC (Taiwan)

(Taiwan Passort with National ID Number)

Documents to Prepare Before Entering Taiwan

- Valid Taiwan passport (original)
- Valid proof of country of residence (original)
 (e.g., foreign passport, permanent resident card, or resident visa/permit)
- Proof of entry to or exit from the country of residence within the past 4 months
 - (e.g., passport stamps, exit/entry record, or boarding passes clearly showing name, date, and location)
- ! If documents above are not in Mandarin or English, please submit signed translations.



Apply for the "Overseas Compatriot Identity Certificate for Military Service" at the Overseas Community Affairs Council.

- Required documents:
 - 1. Valid Taiwan passport (original)
 - 2. Valid proof of country of residence(original) (e.g., foreign passport, permanent resident card, or resident visa/permit)
 - 3. Certificate of Taiwan Entry and Exit Dates issued by the National Immigration Agency (note: apply for a complete lifetime record)
- Processing time: about 1/2 business day
- Applications may be submitted by the applicant or an authorized representative.



Procedure for Exit Permits

Upload the following documents to the Exit Document Review Platform (occd.moi.gov.tw):

- Valid Taiwan passport
- Valid proof of country of residence
 (e.g., foreign passport, permanent resident card, or resident visa/permit)
- Valid Overseas Compatriot Identity Certificate for Military Service (from Step 1)
- Proof of entry to or exit from the country of residence within the past 4 months (e.g., passport stamps, exit/entry record, or boarding passes showing name, date, and location)

After 2 business days, check the Platform to confirm approval.



Procedure for Exit Permits

Once online approval is obtained, apply at your local National Immigration Agency (NIA) Service Center

First-time applications: in person (same-day processing)

- Required documents (all originals):
 - 1. Valid Taiwan passport
 - 2. Valid foreign passport (if applicable)
 - 3. Valid Overseas Compatriot Identity Certificate for Military Service
- Subsequent applications using the same Taiwan passport may be completed online.

Short Stays in Taiwan or during Consecutive Holidays?

Choose one of the following options:

- 1. Before entering Taiwan, you may authorize a representative to apply for the Overseas Compatriot Identity Certificate for Military Service on your behalf. You must provide photocopies of your Taiwan passport and, proof of country of residence (both verified by a Taiwan overseas mission), as well as the Certificate of Entry and Exit Dates issued by the NIA.
- 2. You may depart Taiwan as a general conscription male. However, within 4 months you must upload the required documents within 4 months to the OCCD Platform to update your status to an overseas compatriot.

Criteria for Conscription

Men meeting any of the following criteria will be treated as a general conscription male and subject to conscription:

- Residing in Taiwan for 183 days continuously, or accumulate 183 days within a calendar year.
- Departing Taiwan without completing the exit-permit procedures and failing to submit the required documents to the OCCD Platform within 4 months.
- Those holding dual nationality must enter Taiwan with a Taiwan passport. Entering with a foreign passport does not exempt you from military service. If you meet any of the above criteria, you may be restricted from exiting the country until military obligations are fulfilled.



Overseas Community Affairs Council

- Overseas Community Affairs Council: +886-2-2327-2929
- Taipei: 3rd Floor, No. 5, Xuzhou Rd., Zhongzheng Dist., Taipei City
- Kaohsiung: 9th Floor, Southern Taiwan Joint Services Center,
 Executive Yuan (Open in January 2026)



Department of Conscription Administration

Department of Conscription Administration:
 +886-2-7750-5096 / +886-2-8501-3928



National Immigration Agency

National Immigration Agency: +886-2-2388-3929



入出境臺灣新規定



適用新規定的對象

- 年滿19歲當年1月1日至 年滿36歲當年12月31日
- 且在臺灣(曾)設有戶籍 (中華民國護照有身分證字號者)

入境前 需要準備的文件

- 有效中華民國護照正本
- 有效僑居地居留證明文件正本(例如:護 照、永久居留證、居留(簽)證)
- 入境臺灣前4個月內,入(出)僑居地證明 例如:護照章戳影本、入出境紀錄或經本人 使用過的交通票券(如:登機證),包含能 清楚辨識個人的「姓名、日期、地點」。

(以上文件非中(英)文資料者,請先自行翻譯並簽名)

♀ 第一站

申請出境流程

僑務委員會

臨櫃申請「役政用華僑身分證明書」

- 應備文件:
- 1.有效中華民國護照正本
- 2.有效僑居地居留證明文件正本(例如:護照、永久居留證、居留(簽)證)
- 3.內政部移民署核發的「入出國日期證明書」正本。(申請區間:自出生日起至申請日止)
- 半個工作天,親辦或委辦均可



申請出境流程

內政部役政司「僑民役男申請出境文件審核平臺」 上傳以下文件:

- 有效中華民國護照正本
- 有效僑居地居留證明文件正本(例如:護 照、永久居留證、居留(簽)證)
- 有效役政用華僑身分證明書
- 入境臺灣前4個月內,入(出)僑居地證明

例如:護照章戳影本、入出境紀錄或經本人使用過 的交通票券(如:登機證),包含能清楚辨識個人 的「姓名、日期、地點」。

*2個工作天後,至「僑民役男申請出境文件審核平臺」 查詢是否通過審核



申請出境流程

向移民署各縣市服務站申請出境許可

•第一次需臨櫃申請(當天完成)

應備文件:

有效中華民國護照正本 有效外國護照正本(如果有) 有效役政用華僑身分證明書正本

首次申請後,同本中華民國護照未來即可線上辦理

如在臺停留時間短暫或遇連續假期之緊急處理

- 回臺前,提供經駐外館處驗證的中華民國護 照及僑居地居留證明文件影本,連同「入出 國日期證明書」,委託在臺代理人向本會申請 役政用華僑身分證明書。
- 僑民役男可先以一般役男身分出境,但需於4個月內至內政部役政司「僑民役男申請出境 文件審查平臺」補上傳文件,審核通過後, 身分即可轉換回「僑民役男」。

政府徵兵要件

符合其中一項都會被徵兵:

- 僑民役男在役齡期間,在臺連續居住滿183 日,或同年1月1日至12月31日累計居住 183日。
- 若未完成僑民役男申請出境程序即離境,且 逾4個月未補交應備文件,即為一般役男。
- ♣ 具有雙重國籍的役男,應持中華民國護照入境。 若持外國護照入境,除不能免除兵役,若經兵役 單位勾稽查獲有上列條件之一者,依法應接受徵 兵,並將限制出境至履行兵役義務為止。



役政用華僑身分證明書專區(僑務委員會)

• 本會電話: (02)2327-2929

臺北:臺北市中正區徐州路5號3樓

高雄:行政院南部聯合服務中心9樓

(2026年1月啟用)



僑民役男申請

出境文件審查平臺(內政部役政司)

內政部役政司電話: 02-7750-509602-8501-3928



僑民役男申請出國(境)核准(內政部移民署)

• 內政部移民署電話: 02-2388-3929